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Assumpte 

 

Acta de la reunió del Consell Escolar  

Lloc Sala de Plens 

Plaça Vila de Gràcia, 2, 1a planta 

Data i hora 20 d’abril de 2022 a les 18:00 hores 

Hi assisteixen 
(presencialment o 
telemàtica) 
 

Cognom i nom Referent 

Alberich, Lídia   Directora del Consorci de 
Normalització Lingüística de 
Gràcia 

Alegre Canudas, Carme Representant sector Docents 
(USTEC) 

Bonet, Rosa Representant direccions 
(Escola Pare Poveda) 

Bru de Sala, Anna Representant AFA/AMPA 
(Escola Claret) 

Carrasco, Arturo Conseller Cs 

Carrera, Cristina Consellera d’educació 

Dòria, Eulàlia  Representant sector Entitats 
Coordinadora Colles de 
Cultura 

Folch, Jordi Conseller JxCat 

Hiraldo, Olga Consellera ERC (assisteix en 
nom de Núria Pi) 

Jiménez, Maribel Coordinadora territorial, 
Consorci d’Educació de 
Barcelona. 

Martín, Mari Cruz Coordinadora de projectes, 
Direcció de Serveis a les 
Persones 

Medrano, Carles 
Representant pares-mares 
(Institut La Sedeta, mandat 
anterior) 

Morera, Daniel Secretari del Consell Educatiu 

Saltor, Mercè Consellera PSC 

Sánchez, Jesús Representant AFA/AMPA 
(Escola Pau casals) 

Solanich, Gemma Representant Coordinadora 
AMPA 

Sole, Núria  Directora del Centre de 
Recursos Pedagògics-
Consorci d’Educació. 

S’excusen Cognom i nom Referent 

Buch, Marta  Representant sector 
AFA/AMPA (Escola Reina 



 
 
  

 

 

CONSELL ESCOLAR EXTRAORDINARI 

 

Ordre del dia 

 

1. Lectura i aprovació de les actes anteriors 

2. Ampliació dels membres de la Comissió Permanent del CEMD 

3. Procés electoral del Consell Educatiu Municipal de Barcelona 

4. Informació sobre preinscripcions i sessions informatives relatives al curs 2022-23 

5. Estat de les beques menjador 

6. Altres actuacions al Districte en matèria d’educació 

7. Precs i preguntes 

8.  

Elisenda) 

Busse, Joan Representant Entitats (Orfeó 
Gracienc) 

Castelló, Montserrat  Representant sector 
Direcció/Titular (Escola 
Vedruna Gràcia) 

Daura, Jordi Conseller Valents 

Farriol, Jordi Conseller BComú 

Niebla, Anna Representant sector 
Direccions (Esc. Turó del 
Cargol) 

Pi, Núria Consellera ERC 
 
 

No assisteixen Cognom i nom Referent 

 Casals, Ferran   Representant sector Famílies 
(Escola Univers) 

Ferrando, Anna Representant sector PAS 
(Col·legi Claret) 

Montalban, Marisa  Representant sector Famílies 
(Escola Farigola) 

Montaña, Blanca Representant EAP 

Navarro, Mercedes  Representant sector Famílies 
(Escola Rius i Taulet) 

Gironell, Josep  Representant sector Famílies 
(Gravi) 

Jara, Joan Carles  Representant sector 
Direcció/Titular (La Salle 
Gràcia) 

Jimenez, Núria  Representant sector Docents 
(USOC) 

Jiménez, Víctor  Representant sector PAS 
(USOC) 

Ramírez, Daniel  Representant sector Docents 
(La Salle Gràcia) 

Sesé, Mercè  Representant sector Docents 
(CCOO) 

Vicens, Xavier  Representant sector Docents 
(CCOO) 



 
 
  

Desenvolupament de la sessió 

 

La consellera d’educació, Sra. Cristina Carrera, dóna la benvinguda a tots els membres presents 
en el consell escolar. 

 

1. Lectura i aprovació de les actes anteriors 

Es procedeix a la lectura de les actes del Consells Educatius anteriors, les quals s’aproven 
sense esmenes. 

 

2. Ampliació dels membres de la Comissió Permanent del CEMD 

La consellera d’educació, Sra. Cristina Carrera, i el secretari del Consell Educatiu, Sr. Daniel 
Morera, informen els membres del Consell Educatiu de la necessitat de renovar els càrrecs 
electes de la Comissió Permanent del Consell Educatiu ja que, un cop finalitzat el procés 
electoral d’enguany, tots els seus membres han deixat de formar-ne part ja que han exhaurit el 
mandat per al qual foren escollits com a membres del Consell Educatiu. 

S’informa del procés per designar.ne els membres, que passa per assemblees per sectors al si 
del Consell Educatiu, i posterior ratificació al plenari. Es copia a l’acta, per a major claredat, les 
indicacions que consten al Reglament de Règim Intern del CEMB per a l’elecció de membres de 
la Comissió permanent: 

Article 26.2 

El procediment d’elecció dels membres citats en l’apartat 1 d’aquest article, lletres d), e), 
f), g), h), i) es farà, en el cas que no hi hagi unanimitat prèvia en la proposta de 
representants, per votació secreta entre els membres del propi grup. En el cas del 
professorat, famílies i alumnat la votació serà independent pel sector públic i privat. En 
cas d’empat es realitzarà una segona votació. Si després de la segona votació continua 
l’empat serà el president/a del Consell qui, fetes les consultes que estimi oportunes, 
resoldrà. 

 

3. Procés electoral del Consell Educatiu Municipal de Barcelona 

El Sr. Daniel Morera, en qualitat de secretari del CEMD, informa que el procés electoral encetat 
amb les eleccions del consell escolar de centre del passat mes de novembre prossegueix amb 
les eleccions al Consell Educatiu Municipal de Barcelona. S’informa que, tal com preveu la 
normativa actual, tots els membres electes dels CEMD de la ciutat s’han incorporat com a part 
del cens electoral en aquest procés. 

Aquesta part del procés s’encarregarà de gestionar-la directament l’equip tècnic de l’IMEB, el 
qual es posarà en contacte amb els membres del cens perquè es puguin incorporar a les 
assemblees i els processos de votacions corresponents a llurs seccions. El procés es durà a 
terme mitjançant la plataforma participativa Decidim, de forma anàloga a com s’ha desenvolupat 
en les eleccions prèvies dels CEMD. 

 

4. Informació sobre preinscripcions i sessions informatives relatives al curs 2022-23 

La Sra. Maribel Jiménez, representant territorial del CEB al districte de Gràcia, procedeix a 
exposar les novetats sobre les preinscripcions i les sessions informatives que es varen fer en els 
mesos anteriors. Per a major claredat, s’adjunta a l’acta la presentació mostrada en la celebració 
del plenari. 

Respecte de les jornades informatives, les dues que es varen realitzar a l’Espai Jove La 
Fontana, el passat 16 de febrer, es varen desenvolupar sense entrebanc. En la trobada per a 
nous alumnes d’educació infantil hi varen participar un total de 130 famílies (30 presencialment i 
100 telemàtica) i per a la trobada d’ESO unes altres 130 (40 presencialment i 90 telemàtica). 



 
 
  

Igualment, enguany s’ha realitzat una trobada específica per a famílies d’alumnes amb NEE que 
s’han d’incorporar el curs vinent com a alumnes d’educació infantil. En aquesta jornada, 
celebrada a la seu del districte, hi varen participar 13 famílies. 

La valoració de les jornades ha estat positiva, tant per part de les famílies com per part dels 
representants de l’administració, i s’ha valorat molt positivament la represa progressiva de la 
presencialitat després de les restriccions sanitàries prèvies. 

Quant a les preinscripcions per al curs 2022-23, s’informa que hi ha diverses novetats. D’una 
banda, s’ha establert un nou sistema de puntuació per barems de les sol·licituds i s’ha consolidat 
la tramitació de les gestions per via telemàtica, fet que ha permès que les famílies no hagin de 
desplaçar-se específicament als centres per realitzar els tràmits oportuns. 

Respecte del nombre de sol·licituds presentades, s’observa una clara reducció en les 
preinscripcions, que s’adiu amb la reducció tant de la natalitat i com del padró municipal. No es 
disposen de dades que analitzin les causes del descens del padró, i de totes maneres això 
ultrapassaria l’objecte d’aquesta presentació. 

Les dades totals quant a inscripcions, segregades per nivells d’accés, es poden consultar al 
document adjunt, tant per al total de Barcelona com específicament per al districte de Gràcia. 

En acabar l’exposició de les dades, Jordi Folch, conseller per JxCat, demana informació sobre 
l’oferta total d’escola pública a Gràcia. Maribel Jiménez, del CEB, l’informa que el número total 
de sol•licituds rebudes a Gràcia d’I3, és inferior al de l’oferta en general (pública i concertada) 
Però les famílies de la zona 12 han optat,  majoritàriament, per l’escola pública. Una demanda 
que ha pujat molt respecte al curs passat. Aquest fet fa preveure que faltaran algunes places d’I3 
en aquesta zona. Per tant, d’això se’n desprèn que en oferta final s’haurà de fer algun augment 
de l’oferta per atendre aquesta elevada demanda d’escola pública 

Sobre la valoració i parametrització dels barems per als alumnes amb necessitats especials, 
Rosa Bonet de l’Escola Pare Poveda demana que es tingui en consideració patologies mèdiques 
que requereixin un tractament complex (o que siguin elles mateixes prou complexes) per poder-
los atendre adequadament. En aquest sentit, s’informa que els barems recullen únicament 
qüestions que es refereixin a la dificultat en l’aprenentatge sensu stricto i que, en tot cas, 
correspon a la Comissió de Garanties resoldre aquestes qüestions. 

 

5. Estat de les beques menjador 

En relació amb la gestió dels serveis de menjador, actualment n’hi ha 12 gestionats per les AFA dels 
centres corresponents, i uns altres 3 per part dels propis centres educatius. Respecte de la demora en 
l’execució de les transferències bancàries, s’ha traslladat la demanda que es traslladà al plenari del 
Consell Educatiu de Gràcia en la sessió extraordinària en la qual es nomenaren els nous membres. 

En aquest sentit, en Jesús Sánchez, representant del sector AFA pública, insisteix en que aquestes 
demores en les transferències els generen dificultats en la gestió econòmica de les AFA per les retencions 
de saldo que ocasionen. 

S’informa que s’ha traslladat la qüestió a la propera reunió de direccions, en la qual hi haurà representació 
del Departament d’Ensenyament. Igualment, es traslladarà al Consorci d’Educació de Barcelona la 
possibilitat de redactar convenis de gestió, de manera similar a com es fa amb els centres educatius que 
gestionen ells mateixos els serveis de menjador. 

A banda d’aquestes qüestions, es demana indicacions sobre quines mesures es poden emprendre per 
reclamar el deute a les famílies que no disposen de beques i que no abonen el cost del servei, ja que és 
un cost que, actualment, assumeixen les AFA en tots els serveis de menjador que gestionen. 

 

6. Altres actuacions al Districte en matèria d’educació 

En relació amb les intervencions que s’han dut a terme a l’entorn dels centres educatius del districte, la 
consellera d’educació, Sra. Cristina Carrera, presenta una relació de les darreres que s’han dut a terme, 
així com les previstes de realització en els propers mesos. 



 
 
  

En el marc dels programes que no depenen del Districte (Protegim Escoles, Transformem els patis, 
Refugis climàtics), la major part de les feines corresponents a les execucions de 2020 i 2021 ja estan 
enllestides, i es preveu que durant l’estiu d’enguany s’iniciïn les tasques en els centres seleccionats per al 
2022: Escola Claret, Escola Sedeta, Institut Sedeta i Escola Montseny. Com en edicions anteriors, 
s’aprofitarà el període no lectiu per fer la major part de les intervencions. 

Quant a les feines pendents encara d’execució a l’escola Pau Casals, dins del marc Transformem els 
Patis, corresponen a pressupostos participatius, i es preveu que, també, s’executin durant l’estiu. 

Altres intervencions que ha promogut el Districte amb recursos propis han estat: 

- Escola Pare Poveda: 
Obres al C/ Baró de la Barre per pacificar una àrea d’aparcament de cotxes i reforç senyals de trànsit. 

- Escola Patronat Domènech: 
Actualització i millora de senyals de trànsit 

- Escola La Salle 
Ampliació de voreres al C/ Sant Salvador 
 
A banda d’aquestes actuacions ja realitzades, hi ha previstes d’execució les següents: 
 

- Escola Pau Casals 
Ampliació parcial de la vorera davant l’accés de C/ Providència 

- Escola Farigola de Vallcarca 
Ampliació de la vorera amb urbanisme tàctic del C/ Farigola (entre St Eudald i Móra d’Ebre) 

- Institut Montserrat Roig 
Es preveu una intervenció per part de l’àrea d’Urbanisme que implicarà la remodelació del C/ Romans, 
durant el curs 2022-23. Es tracta d’una intervenció que ultrapassa les competències i capacitat de 
Districte. 

 

7. Precs i preguntes 

Anna Bru sol·licita informació sobre l’avançament de la data d’inici del curs escolar. S’informa que, a data 
d’avui, no es disposen de més dades. Se sap que hi ha la intenció d’organitzar per part del CEB activitats 
complementàries les tardes dels primers dies de curs, en els centres públics. Encara no s’ha concretat 
quines activitats serien, com es gestionarien, etc. 

Respecte dels centres concertats, Núria Sole, del Centre de Recursos Pedagògics, informa que es preveu 
que iniciïn la jornada lectiva normalment, però amb la data avançada 

Finalment, en Carles Medrano, que fou representant del sector AFA de l’escola pública, s’acomiada del 
Consell Educatiu i agraeix la feina realitzada durant els anys que ha durat el seu mandat. 

 

Sense més temes a tractar, s’aixeca la sessió a les 19:15 


